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1 Jaarverslag 2024 – IVN Laarbeek 
 
Dit jaarverslag is een weergave van het reilen en zeilen van de groep vrijwilligers in Laarbeek die zich inzetten 
om « Mens en Natuur » dichter bij elkaar te brengen. Zij dragen het IVN een warm hart toe. Door de drempel 
laag te houden, proberen we zo veel mogelijk mensen met onze cursussen en activiteiten te bereiken. De 
samenwerking met andere natuurorganisaties, gemeente, waterschappen is erg belangrijk.  
2024 was een lastig jaar m.b.t tot financiën. Daarom heeft er afgelopen jaar een ommezwaai gemaakt m.b.t. 
omgaan met financiën. 
De maatregelen zijn o.a.: 

• Tijdens bestuursvergaderingen worden de facturen besproken en ondertekend door 
penningmeester en voorzitter alvorens ze betaald worden 

• Terugkoppeling m.b.t. betalingen facturen i.v.m. verhuur worden tijdens de bestuursvergaderingen 
gecheckt. 

• De werkgroepen hebben een begroting voor 2025 ingeleverd van hun beoogde activiteiten. Deze 
worden samengevoegd in de algemene begroting om te kijken welke plannen passen etc. 
Dit is de eerste keer op deze manier, en zal in 2025 geëvalueerd moeten worden en gefinetuned. Dit 
hopen we met een nieuwe penningmeester te kunnen doen. 

 
 

IVN Laarbeek had eind 2024 een ledenaantal van 299 en 41 jeugdleden, waarvan 14 nieuwe niet-jeugdleden. 
Het jeugdlidmaatschap is jaarlijks. 
 

2 Distributie 
(Coördinator Ton op den Buijs) 
Distributie van het boekje en eventuele andere post voor alle leden vindt plaats door de werkgroep.  
De boekjes worden door Grafic Image. Ton en Anneke plakken er etiket stickers op . Ton zorgt dat de boekjes 
in Beek en Donk, Lieshout en Mariahout komen. Zij zorgen ook dat het boekje via email bij de mensen komt 
dit hebben aangegeven dit elektronisch te willen ontvangen. Hetty verzorgt de boekjes distributie in Aarle-
Rixtel.  
In 2024 hebben de volgende mensen de distributie verzorgd van De Bimd: 
  

Aarle-Rixtel: Dieny v.d.Heuvel, Marianne Löring en 
Maria Krijnen, en Hetty Lemmens 
Beek en Donk: Joke Kuijpers, Sylvia van Gisteren en José 
Vereijken 
Lieshout: Arnoud van de Kam 
Mariahout: Jan Bijnen 
  
Verspreiding naar de verdelers: Hetty Lemmens en Ton 
op den Buijs 
Mailadressen: Ton op den Buijs 
 
 

De jeugd-IVNertjes krijgen ook een boekje en die adressen worden door de leiding doorgegeven aan het 
secretariaat. Tevens worden de boekjes en eventuele andere informatie op de website geplaatst. 
 



3 Interieurverzorging  
(coördinator Antoinette van Bree) 
Gedurende het jaar 2024 is Antoinette na genoeg elke woensdagochtend in de Bimd geweest om samen met 
anderen het gebouw schoon te houden.  
Iedere week worden de toiletgroep en de keuken schoongemaakt. De zaal wordt gezogen en opgeruimd. 
Artikelen die ik tegenkom probeer ik zoveel mogelijk op te ruimen. 
Dit alles doe ik met veel plezier. 
 
Speciaal een dank voor de dames die met natuurwerkdag en NL doet meegeholpen hebben met 
werkzaamheden waar ik op de woensdag niet aan toe kom. 
 
 

4 Gebruik gebouw  
(Coördinatie Ben van Noordwijk) 
Het gebouw wordt weer intensief gebruikt.  
Het logboek wordt maar ten dele ingevuld na het gebruik. 
Na het gereed komen van de kleine zaal  ( zaal 3 ) is het meerdere keren voorgekomen dat beide zalen bezet 
waren voor activiteiten. met de schuifdeuren is het zaakje goed af te sluiten. Het gebruik van de centrale 
keuken is in de praktijk een goed bruikbaar systeem geworden. 
De activiteiten zijn zowel voor werkgroepen van IVN Laarbeek, regio vergaderingen, cursussen, 
bijeenkomsten van leden, en externe verenigingen en organisaties. 
 
De gebouwagenda staat in het mailadres: 
debimd@gmail.com. Ben van Noordwijk, Gerrit Post en Bert en Hetty Lemmens hebben een paswoord. 
Indien nodig kan men bij hen iets opvragen.  
De agenda is zichtbaar op de website. 
 

mailto:debimd@gmail.com


 
 

5 Catering 
(Coördinator Antoinette van Bree)  
De boodschappen voor de catering en het verzorgen van het interieur in De Bimd wordt gedaan door 
Antoinette van Bree. 
 
Het zou wel fijn zijn als degene die iets mist of constateert dat iets op is, dit via de mail even laat weten zodat 
er op tijd boodschappen gedaan kunnen worden. Haar mailadres is: acmvanbree@gmail.com 
  
Wat betreft de catering zorgt Antoinette voor de nodige koffie, thee etc. 
Bier, wijn en frisdrank worden steeds aangevuld. 
Zijn er evenementen dan is er steeds goed contact met de evenementengroep over de inkoop. 
  
De afdracht van consumptiegelden gaat prima via de enveloppen in de brievenbus. 
Op het eind van het jaar wordt een financieel overzicht gemaakt van de kosten en de baten en afgedragen 
aan de penningmeester 
 
   
Dank voor de medewerking. Samen houden we het gezellig!! 
 
 

6 Onderhoud gebouw.  
(Coördinator Ben van Noordwijk) 
In 2024 zijn de goten gereinigd. Tevens is het glazen dak van het terras gereinigd. 
Binnen is de audio versterker vervangen 
 

mailto:acmvanbree@gmail.com


6.1 Vooruitblik 2025: Plannen en Onderhoudswerkzaamheden 
 

Onderstaande plannen zijn onder voorbehoud. Dit moet nog in de algemene IVN begroting worden gepast. 
Anders zullen er keuzes gemaakt moeten worden door bestuur of jaarvergadering. 

 

6.1.1 Buiten 

Om de buitenruimtes functioneel en sfeervol te houden, zijn de volgende verbeteringen gepland 

• Verlichting buiten en lantaarns: Installatie van LED-armaturen, een armatuur specifiek voor het pad 
en bewegingssensoren voor energiezuinige verlichting. 

• Gebouwverlichting: Plaatsing van twee LED-armaturen en twee bewegingssensoren op strategische 
punten, waaronder een op de hoek bij het einde van het gebouw. 

6.1.2 De Bimd Buiten 

De focus ligt op het verbeteren van duurzaamheid en esthetiek: 

• Reinigen van de zonnepanelen. 

• Verhelpen van verstoppingen in de middengoot en verhogen van de waterafvoer aan de voorkant. 

• Bestrijding van houtworm en het afstoffen van het gebouw. 

• Schilderwerk aan de trap en de zolderdeur. 

• Voltooien van het looppad op het dak van het terras. 

• Splitsen van de dakruiten. 

6.1.3 De Bimd Binnen 

Binnen in de Bimd wordt de functionaliteit verder verbeterd: 

• Afwerking van het barblad in zaal 3. 

• Verduistering van zaal 3. 

• Het minder gevoelig maken van de sensor in het invalidentoilet. 

• Afkitten van ramen aan de binnenzijde. 

6.1.4 Werkschuur 

De werkschuur wordt grondig aangepakt: 

• Reparatie van de dakgoot bij de inloop. 

• Vervanging van hoeklatten in de wanden. 

• Onderhoud van de windveren en houtwormbestrijding. 

• Het schilderen van de deur in rood en het schaven van de deur bij de jeugdruimte. 

6.1.5 Vlinder 

• Vastplakken van het dakzeil om verdere schade te voorkomen. 



6.1.6 Onderhoudswerkdagen 

Voor al het onderhoud aan de goten en dakramen worden twee onderhoudsweekenden ingepland, waarbij 
een team van vijf personen en een steiger worden ingezet. 

 

Met deze plannen zorgen we voor een veilige, duurzame en goed onderhouden omgeving, klaar voor 2025 en 
daarna. 

 

7 Natuurtuinwerkgroep „DE BIMD” 
(Coördinator Gerrit Post) 
 
Onze werkgroep bestaat uit 15 vaste vrijwilligers. We gaan, iedere woensdagochtend met het 
grootste gedeelte van de vrijwilligers van allerlei klussen opknappen in de Educatieve Natuurtuin 
van IVN Laarbeek. Verder sinds enkele jaren ook de dinsdagochtend en de vrijdagmiddag. Het 
laatste jaar is daar de donderdagochtend ook nog bijgekomen. Verder worden er op de zaterdagen 
nog de nodige klussen gedaan zoals onder anderen gras maaien en in het daarvoor bestemd 
seizoen de fruitbomen gesnoeid. Tevens is er iedere 4e zondagochtend een rondleiding waar 
gemiddeld door 6 personen van buitenaf aan deelnemen.  
 
Helaas hebben we ook afscheid moeten nemen van onze vrijwilliger Nico Kuilaars die vanaf het 
beging van onze werkzaamheden (2010) een trouw lid was op de woensdagochtend groep. Voor 
hem is er in de tuin een (notaris-appel) herdenkingsboom gepland. 12-04-2024. 
 
We hebben afgelopen jaar heel veel te maken gehad met de klimaat verandering nadat 
voorgaande jaren zeer droog waren was het dit jaar extreem nat, hetgeen ons in onze 
werkzaamheden behoorlijk veranderde. 
 
Tijdens de Landelijke NL-Doet dagen begin maart, hebben we met een groot aantal vrijwilligers en 
onze eigen mensen het ooievaarsnest met paal en al verplaatst vanuit de IVN tuin naar het 
daarachter gelegen weiland van de Gilde. Tevens is er een nieuw onderkomen gebouwd voor de 
opslag van wilgen tenen, die gebruikt worden bij het vlechten, van onder anderen wilgenkransen. 
 
Vanaf maart tot november wordt indien nodig het gazon in de ivn tuin gemaaid zodat deze er altijd 
strak uitziet. 
 
Vanaf november tot maart worden er snoei werkzaamheden uitgevoerd, zoals: wilgen knotten, het 
snoeien van struwelen; terug zetten van hakhout-struwelen; snoeien van bossingels en hakhoutbosjes 
en worden de totaal 100 bijzondere bomen in de tuin vrij gezet en waar nodig gesnoeid. 
 
Tijdens de landelijke Natuurwerkdagen begin november hebben we, weer met een aantal 
vrijwilligers, dit jaar een natuurgroep uit Schijndel, en eigen leden een groot gedeelte van het 
hakhout-bos in de IVN tuin terug gezet tot ongeveer 20 cm boven de grond, dit om de 
onderbegroeiing ( stinzen planten ) een betere kans van groeien te geven. 
 
Tevens hebben we voornamelijk met eigen vrijwilligers de in 2017 aangeplante Elzensingel 
uitgedund door er ruim 20 bomen tussen uit te zagen.  
 
Vanaf maart tot november worden er veel maaiwerkzaamheden uitgevoerd met uitzondering van 
de maand mei, in deze maand is het rust voor de insecten en vogels en worden alleen hoognodig 
de wandelpaden gemaaid. In deze maand hebben wij van de gelegenheid gebruik gemaakt om de 
ivn tuin optimaal te onderhouden voor het in het eerste weekend van Juni te houden kikkerconcert. 



Vanaf augustus tot en met september hebben we onze 6 poelen opgeschoond en onderhouden en 
tussen door een inventieve exoot (parel vederkruid) verwijderd. Ook worden in deze tijd ongeveer 
50 nestkasten schoongemaakt en gecontroleerd. (Bijzondere waarnemingen dit jaar; Houtsnip, 
Ijsvogel; grote gele kwikstaart en Bosuil met jongen.  
 
Het hele jaar door bestrijden we inventieve exoten zoals, Reuze berenklauw; Japanse 
duizendknoop, Late gulden roede en Robinia. 
 
Er zijn dit jaar ongeveer 2000 uur besteed aan aanleg, beheer en onderhout van de Educatieve 
Natuurtuin de Bimd, in totaal zijn er ruim 120 personen van buitenaf rondgeleid en vele personen 
maken gebruik van het Aarle’s ommetje. Verder hebben we bezoek gehad van leden van het IVN 
Asten, Groei en Bloei Gemert en omstreken, Bosgroep, Brabants Landschap en van de Stichting 
Oase, Landschapsparken en tuinen. 
 
De bovenstaande werkzaamheden worden voornamelijk handmatig uitgevoerd, de 
maaiwerkzaamheden werden dit jaar voor zover het mogelijk was uitgevoerd met de tweewielige 
tractor met cyclomaaier en een zeer enkele keer met de zitmaaier, die met veel moeite is 
aangeschaft daar onze financiële middelen elders aan uit waren gegeven. 
 
De educatieve Natuurtuin is onderverdeeld in verschillende gebieden te weten: 

• vak A, IVN gebouw en bijgebouwen, grasveld; poel; sloot; hakhout-singel; hakhout-bosje. 

• vak B, Vlindertuin, solitaire bomen; struweelhaag; bossingel; wandelpaden 

• vak C, Fruitbomen, bossingel, solitaire bomen, knotbomen, varenwand 

• vak D, Solitaire bomen, knotbomen, hakhoutsingel, wandelpaden 

• vak E, Bossingel, griend, botanische hooilandranden, wandelpaden, wilde bijenrand op grasland 

• vak F, Bomenrij, houtwal, griend poelen, knotbomen, struweelhaag, wandelpaden 

• vak G, Struweel haag, bloemrijke akkerrand, solitaire boom, elzensingel, botanische hooilandrand,  

• vak H, knotbomen, sloten met natuurlijke oeverrand, elzensingel, scheerhaag. 

• vak I, poel. botanische hooilandranden, knotbomen, beek met natuurlijke oeverrand 

• vak J, poel, houtsingel,botanische hooilandrand, beek met natuurlijke oeverrand, sloot 
 

 

8 Contactavonden  
(Coördinator Jolanda Rooijakkers-Maas) 
 
Na een mooie afsluiting van het jaar 2023 mocht Twan van Alphen in januari 2024 het jaar starten met een 
interessante lezing over ‘De invloed van het klimaat op de bossen’. Klimaatsveranderingen, en de invloed 
hiervan op het bos. Kunnen we het bos ook beter voorbereiden op een toekomst met klimaatsverandering? 
En welke rol kan het bos vervullen in het temperen van klimaatsverandering? Tijdens de lezing werd hier 
verder op in gegaan. 
 
In februari was het de beurt aan Geert Engels. Zijn lezing ging over internationaal natuurgebied ‘Natuurpark 
de Brenne in Frankrijk’. Er liggen ruim 5000 meren en meertjes die onder andere gebruikt worden voor de 
visteelt maar ze worden ook bevolkt door vele vogelsoorten. Soorten die in Nederland zeldzaam zijn 
geworden komen er nog in flinke aantallen voor. En uiteraard diverse soorten die wij hier niet kennen maar 
die we wel graag willen zien. Ook de plantenrijkdom is uniek o.a. tientallen soorten orchideeën komen er 
voor. 
 
Johan Mees verzorgde in maart een levendige lezing over ‘de wolf in Brabant’. De wolf is terug van weg 
geweest in Nederland en in Brabant. Is dit goed of slecht nieuws? In ieder geval is het een gegeven, een feit 
waar we niet omheen kunnen. De vraag is eerder hoe we conflict-arm kunnen samenleven met de wolf? 
 
De biezen en de landweren. Dit onderwerp werd door Jan Timmers besproken in april. 
In de late middeleeuwen werden de grenzen tussen dorpen onderling afgesproken en vastgelegd. Op veel 
plaatsen werden die grenzen ook nog eens voorzien van landweren. Die hebben onder andere een functie als 



verdedigingswerk, wat in de Gelderse oorlogen en in de 80-jarige oorlog wel van pas kwam. Over de 
landweer tussen Laarbeek en Gemert langs de Snelleloop is een boek verschenen en zijn er video’s gemaakt. 
Maar wat is eigenlijk een landweer? Hoe zien die dingen er uit? Welke functie hadden ze? Waar kan je ze 
aantreffen? Hoe oud zijn ze? 
 
In september was de beurt aan Erik van der Hoeven met een lezing over Stoepplanten of Stadsplanten. 
Schijnaardbei, Alsemambrosia, Kaal breukkruid, Eendagsbloem, Kruipertje, Hertshoornweegbree. Zo maar 
een greep uit de namen van de vele planten die je in de stad tegen kunt komen.  Hoe komen al die soorten 
daar? Door de wind, uit vogelvoer, uit tuinen, enz. Auto’s nemen zaden mee onder de wielen, mensen 
spugen zaden uit, vogels poepen zaden uit, enz. Het gevolg is dat de het aantal soorten in de stad veel hoger 
is dan in een gemiddeld natuurgebied.  Hoe gaan we daarmee om?  En wat is er zo bijzonder aan het stedelijk 
milieu. 
 
Een interessante lezing werd in oktober door Emile Weijters gegeven over ‘De Sterrenhemel’. Tijdens de 
lezing werd ingezoomd op ons eigen sterrenstelsel, de Melkweg,  en vervolgens op het zonnestelsel met de 
diverse planeten, kometen en meteoren. We ontkomen niet aan de hemelverschijnselen zoals sterrenstelsels, 
witte dwergen, rode reuzen, neutronensterren, zwarte gaten en exoplaneten. Uiteraard komt ook de oerknal 
aan de orde en de recente meting van zwaartekrachtsgolven. Ook staan we stil bij de onderwerpen donkere 
materie en donkere energie. De presentatie, met afbeeldingen via Powerpoint, werd ondersteund met een 
tellurium (zon-aarde-maan model), een grote sterrenkaart, en diverse demonstratiematerialen.  
 
De laatste lezing in 2024 werd gegeven door Willie de Vries over Koekoeken en hun parasitaire gedrag. 
Koekoeken zijn solitaire eenzame vogels die je meer hoort dan ziet. Ze komen half april- begin mei naar 
Nederland voor de voortplantingscyclus, en vertrekken eind juni begin juli naar hun overwinteringsgebied het 
Congo Bekken. Toch zijn er weinig vogels die zo tot onze verbeelding spreken. Om maar bijvoorbeeld het feit 
te noemen dat de koekoek zijn ei legt in het nest van een veel kleinere vogel en daarna maakt dat zij 
wegkomt. 
 
Op 15 december hadden we weer een gezellige en drukbezochte afsluiting van het jaar. De voorzitter had een 
inspirerend woordje gedaan en er werd een mooie fotoreportage van het kikkerconcert gedraaid 
samengesteld door fotowerkgroep ‘Kieknou”. Onder het genot van een hapje en een drankje werd het jaar 
nog eens met elkaar doorgenomen. 
 
Terugkijkend op 2024, kunnen we met z’n allen vaststellen dat we mooie, interessante en niet minder 
belangrijk, sociale avonden hebben mogen verzorgen. 
Gemiddeld waren er per contactavond 35 bezoekers aanwezig. 
 
De contactavondwerkgroep 
Jo Kuijpers, Hetty Lemmens, Jeanne Priems, Erie Rooijakkers, Jolanda Rooijakkers. 
 
 

9 Wandelingen/gidsen  
(coördinator Marianne de Jong) 
 

In 2024 zijn 12 publiekswandelingen en 16 aangevraagde wandelingen. Gerrit heeft de 4e zondag van de 
maand altijd een publiekswandeling in de BIMD.  
  
 

Jaar  2024 2023 2022 2021 

Gem. aantal personen per 
publiekswandeling 

23 27 27 23 

Gem. aantal personen per 
aangevraagde wandeling 

20 35 30 ? 

Gem. aantal personen per leden 
wandeling 

7 ? ? ? 



Gem. aantal Geocache wandelaars 
per route (5) 

14 19 17 32 

 

9.1 Publiekswandelingen 

De publiekswandelingen van IVN Laarbeek in 2024 trokken opnieuw een gevarieerd aantal deelnemers. 
Hieronder vindt u een overzicht van de maandelijkse wandelingen en het aantal deelnemers. 

9.1.1 Overzicht wandelingen 2024 

Januari – ’t Gerecht/Boerdonkse Kampen (14 januari) 
De wandeling door het unieke landschap van ’t Gerecht en de Boerdonkse Kampen bracht 15 deelnemers op 
de been. 

Februari – Schevelingse Loop (18 februari) 
Ondanks de stromende regen vonden 3 deelnemers de weg naar de Schevelingse Loop. 

Maart – Ruweeuwsels (17 maart) 
Deze populaire wandeling door de Ruweeuwsels trok een indrukwekkend aantal van ongeveer 40 
deelnemers. 

April – Grotelse Heide (7 april) 
Met een groep van 18 deelnemers werd de schoonheid van de Grotelse Heide verkend. 
April – Biezen (21 april) 
Later in de maand volgde een wandeling door de Biezen, eveneens met 18 deelnemers. 

Mei – Het Laar (12 mei) 
Het Laar bleek een geliefde bestemming, met ongeveer 35 deelnemers die genoten van de natuur. 

Juni – Moorsele/Keelgras (9 juni) 
Deze tocht trok ongeveer 20 deelnemers, die de karakteristieke landschappen van Moorsele en Keelgras 
bewonderden. 

Juli – Bomenwandeling (14 juli) 
Tijdens deze thematische wandeling namen ongeveer 15 deelnemers deel, met speciale aandacht voor 
bomen en hun ecologie. 

September – Torreven/Vossenbergven (8 september) 
De wandeling door de Torreven en Vossenbergven telde ongeveer 20 deelnemers. 

Oktober – Grotelse Heide (13 oktober) 
Een tweede wandeling door de Grotelse Heide trok dit keer ongeveer 34 deelnemers. 

November – Biezen (10 november) 
De prachtige omgeving van de Biezen bracht in november ongeveer 35 deelnemers op de been. 

December – Stiphoutse bossen (8 december) 
De laatste wandeling van het jaar vond plaats in de Stiphoutse bossen, met 15 deelnemers die het jaar 
sfeervol afsloten. 

 



9.1.2 Conclusie 

In 2024 hebben de publiekswandelingen van IVN Laarbeek een breed publiek weten te bereiken, met een 
gemiddelde opkomst van 23 deelnemers per wandeling. De hoogste opkomst werd genoteerd in maart bij de 
wandeling door de Ruweeuwsels (±40 deelnemers). Ondanks enkele regenachtige dagen was de 
belangstelling voor de wandelingen consistent, wat het belang van deze activiteiten voor de lokale 
gemeenschap onderstreept. 

Met dank aan alle gidsen en vrijwilligers die deze wandelingen mogelijk maakten! 

 

9.2 Ledenwandelingen 
De insteek is om samen van de natuur te genieten maar zeker ook om hier samen van te leren. Steeds 
worden we weer verrast door de schitterende natuur die in onze nabije omgeving aanwezig is. Dit levert dan 
ook continue enthousiaste reacties op tijdens en na de wandelingen 
Een van de reguliere gidsen bereidt de wandeling voor. Het aantal gidsen dat de wandeling leidt, is diverser 
geworden. Dit is een prima ontwikkeling.  
 
Het wandelgebieden liggen niet te ver weg rijden van Laarbeek te liggen. Dit betekent dat we voor 12.00 uur 
weer terug kunnen zijn. Vaak drinken we na afloop gezamenlijk, overigens op vrijwillige basis, een kop koffie 
in een gelegenheid in de buurt 
 
In 2025 worden er geen ledenwandelingen maar er worden enkele thema wandelingen “de Hort op” 
georganiseerd.  
 
 

9.3 Aangevraagde wandelingen 
 
We hebben gelukkig weeg genoeg aangevraagde wandelingen gekregen.  
 
AANGEVRAAGDE ACTIVITEITEN 2024 
 

 
 

DATUM WAAR WIE AANTAL 
DEELNEMERS 

GIDS 

 1 
 

14-04 Bimd Gemeente Laarbeek 
Vrijwilligerscompliment 

8 Liesbeth van 
Kooten 

2 
 

16 -04 Bimd Brabants Landschap 18 Gerrit Post 

3 14-05 
 

Bimd KBO Stiphout/Warande  
(lunchen) 

±30 Ben Swinkels, 
Gerrie en Marij 

4 mei Brabantse 
Kluis 

Brabantse Kluis Biggetjesroute  Dieny van den 
Heuvel 

5 25-05 
 

Biezen Arnold en Christien Freeke 
(35 jr. getr.) 

25-30 Dieny vd Heuvel 

6 
 

28-05 Bimd IVN Asten/Someren 3-15 Gerrit Post 

7 
 

20-06 Bimd Dames 80+ uit Boerdonk 17 Giel Jacobs 

8 
 

30-06 Bimd Niecky van de Berkmortel 
(orkest van 2023?) 

±35 Monique Smit 
Marjolein Linssen 

9 14-08 
 

Bimd Groei en Bloei Gemert/Bakel 15 Gerrit Post 

10 23-08 Bimd KBO vrijwilligersmiddag ±15 Hetty Lemmens 



 

11 26-08 
 

Bimd Stichting Oase en Nationale 
tuinen en parken 

 Gerrit Post 

12 09-10 
 

Bimd Bosgroep gemeente Laarbeek  Gerrit Post 

 
 

06-10 
Niet, 
later 

’t Gulden 
Land 

Waterschap AA en Maas rondleiding 
publiek 2x 

Gerrit Post 
Henk van Beek 
Giel Jacobs 

 

9.4 Geocache wandelingen (Coordinator: Marleen Verboven) 
In 2016 is dan de laatste van de caches actief geworden voor Geo-Cache (“Speurtocht” met de GPS) - de 
bonus 
Dit heeft geleid dat alle caches nu goed belopen.  Men moet alle 4 de routes lopen om de 5e cache te kunnen 
vinden 
De routes zijn minder gelopen doordat routes onderhoud nodig hadden, verlegd moesten worden, e.d. Ook is 
corona voorbij en mensen hebben ook weer andere dingen te doen: 

Jaar  2024 2023 2022 2021 

Vogel Natuur Pad 19 20 25 40 

Aarlese Beemden 10 27 11 28 

Ommeje Oost - Mariahout 7 25 6 38 

’t Hof – Lieshout 25 19 17 43 

Bonus indien alle 4 gelopen 7 5 25 26 

 
 
De caches hebben respectievelijk het volgende aantal favo’s: 

 2024 2023 2021 2019 

Vogel Natuur Pad 47 44 42 39 

Aarlese Beemden 15 15 15 15 

Ommeje Oost - Mariahout 42 40 40 40 

’t Hof – Lieshout 29 27 26 26 

Bonus indien alle 4 gelopen 25 25 24 21 

 
 
 
 

10 Werkgroep water 
(Coördinator Marcel Cox) 
 
De waterwerkgroep Laarbeek bestaat in 2024 uit 13 actieve leden.  
 
De waterwerkgroep heeft in 2024 In totaal 12 activiteiten gehad. Naast de standaard inventarisatiedagen 
hebben ze deelgenomen aan het kikkerconcert en zijn ze met het jeugd IVN (zowel onderbouw als bovenbouw) 
mee op pad geweest. Daarnaast zijn ze onder begeleiding van Jeanne Soetens en Bert Vervoort (Heem en 
natuurgroep Sint-Oedenrode) op zoek geweest naar boomkikkers in natuurgebied de Mortelen.  
 
In Laarbeek is de waterwerkgroep 9 keer op pad geweest om onderzoek te doen naar vissen en amfibieën in 
poelen en beken/sloten van Laarbeek. Helaas was door drukke agenda’s de opkomst van de leden soms 
beperkt. Ook vinden sommige leden het jammer dat er vanaf oktober tot en met maart geen activiteiten zijn. 
Daarom is besloten om in de winter van 2024/2025 workshops te organiseren om de kennis te vergroten en 
ook gezellig samen bezig te zijn in de winter. Ook willen we andere geïnteresseerden IVN leden hiervoor 
uitnodigen. 
 



Op 23 maart heeft de eerste activiteit plaats gevonden. De laatste bijeenkomst in het veld was op zaterdag 12 
oktober.   
 
Zoals ieder jaar worden onze waarnemingen doorgegeven via telmee.nl aan RAVON (Reptielen Amfibieën 
Vissen Onderzoek Nederland). Zij houden de ontwikkelingen van vissen, reptielen en amfibieën in Nederland 
bij. Deze gegevens zijn tevens input voor onze eigen Excel-database die we sinds 2010 met inventarisatiedata 
vullen. In 2023 zijn diverse beken, sloten en poelen bezocht.  
 
Sinds 2022 doen we mee aan het Landelijk onderzoek naar de verspreiding van de Kamsalamander in 
Nederland in opdracht van RAVON. We vissen dan met fuiken op deze soort, omdat de trefkans dan groter is. 
Gelukkig weer met succes, maar iets minder lage aantallen dan 2023.  

 
In opdracht van waterschap Aa en Maas hebben we 3 keer 
de Blauwe Poort bezocht. Hier wordt de Aa en Boerdonkse 
Aa in 2025 heringericht. Het verzoek was om de verspreiding 
van de grote modderkruiper in beeld te brengen. Na twee 
teleurstellende bezoeken in maart en mei, werden in 
september gelukkig 3 exemplaren gevangen, waarvan 2 
mooie grote volwassen dieren van ruim 25 cm.  
 
Ook dit jaar zijn weer volop Amerikaanse rivierkreeften en 
exotische grondels gevangen waaronder de  marmergrondel 
en de zwartbekgrondel. 

 

 
 

11 Werkgroep publicaties  
(coördinatie Fam. Op den Buijs – de Bimd, dag/weekbladen) 
 
Leden van deze werkgroep zijn: Anneke en Ton op den Buijs 
 
Redactie 
De redactie van ledenblad De Bimd heeft in 2024 vier magazines verzorgd en laten drukken door Grafic 
Image, Beek & Donk. 

• Jaargang 46-4, 24 pagina’s, oplage 315  € 531,71 

• Jaargang 47-1, 24 pagina’s, oplage 315 € 533,70 

• Jaargang 47-2, 24 pagina’s, oplage 295 € 502,70 

• Jaargang 47-3, 20 pagina’s, oplage 310 € 452,70 
 
Totaal: 92 pagina’s, oplage 1235  → Kosten € 2020,81 
 
We hebben 4 afleveringen gerekend van december 2023 t/m september 2024, omdat december 2024 nog 
gemaakt moet worden. Anders zit je elk jaar met dit probleem. 
 
 
Publicaties 
In 2024 zijn bijna wekelijks publicaties in de Mooi Laarbeek Krant verschenen. Alle activiteiten werden ook 
naar de agenda van deze krant gestuurd. 
Voor zover van toepassing werden de berichten ook naar Omroep Peelrand gestuurd. Daarnaast zijn diverse 
publicaties verschenen op de website van Land van de Peel. 
Het merendeel van de berichten is doorgegeven aan de webmaster van IVN Laarbeek en aan Adrienne Hurkx, 
die voor plaatsing op de Facebookpagina zorgt. 
Er zijn enkele artikelen in het Eindhovens Dagblad, editie Helmond, verschenen.  
Kopij voor het ED wordt naar correspondent Siel Peijs gestuurd. 
Aan het publiceren zijn geen kosten verbonden. 



 
Facebook 
Verder verzorgt Adriënne Hurkx de berichten van het IVN Laarbeek op de plaatselijke facebookpagina van het 
IVN Laarbeek en ook van de regionale facebookpagina van de IVN’s in Zuidoost-Brabant.  
 
Website 
De afdeling Laarbeek op de website van het landelijk IVN wordt bijgehouden door Marleen Verboven en 
Zuzana Bergman. Als er nog leuke ideeën hebt, of graag een update wil op de site. Graag een mail sturen naar 
webmaster.laarbeek@ivn.nl  
 
 

12 Werkgroep de ortolaan  
(Coördinator Jan Koot) 
Activiteiten vogelwerkgroep de Ortolaan in 2024 
 
 
De volgende inventarisatie-werkzaamheden uitgevoerd: 

• Oeverzwaluwtelling wand Bavaria;  

• Gierzwaluwtelling pastorie Beek en Donk;   

• Huiszwaluwtelling Lieshout/Mariahout;  

• Monitoring Mariahoutse bossen 

• Monitoring RWZI Aarle Rixtel 

• Broedgevallen telling grote gele kwikstaart Laarbeek; 

• Broedgevallen telling voorjaar van ijsvogels in Laarbeek;  

• In de Blauwe Poort zijn in het afgelopen jaar weer meer verschillende soorten vogels waargenomen. 
Elk jaar zijnde er weer bijzondere nieuwe waarnemingen. Er zijn meer dan 127 soorten geteld; 

• Broedgevallen telling tussen de panelen van zonnepark Blauwe Poort;  

• MUS-telling (Meetnet Urbane Soorten). Dit jaar is er een telling gedaan in Aarle Rixtel; 

• Broed gevallen telling steenuilenkasten;  

• Broedgevallen telling kerkuilenkasten. 
 

- We zijn betrokken geweest bij de advisering oeverzwaluw wand Gulden Land te Aarle Rixtel. Dit 
najaar is deze wand aangelegd.  

- Er zijn twee vogel-publiekswandelingen geweest en meerdere excursies voor eigen leden van VWG.  
- Er zijn onderhoudswerkzaamheden verricht aan nestkasten, vogelwanden en vogelnatuurpad in o.a. 

de groene long en bij de Bimd.  
- Voorlichting en informatie aan inwoners van Laarbeek verstrekt. 
- Er zijn 7 ledenvergaderingen georganiseerd. 

 
De vogelwerkgroep telde in 2024, 29 leden. Interesse in de vogelwerkgroep? Neem dan contact op met Jan 
Koot 06-15833393. 
 

13 Werkgroep jeugd   

13.1 JEUGD-IVN woensdagmiddag groep 
 
De groep bestond uit 21 kinderen, waarvan 10 meisjes en 11 jongens.  
De leiding bestond uit vijf personen; Antoinette van Bree, Bernadette Vervoort, Wilma Martens , Henk van 
Lierop en Cees Dietvorst. 
 
Er waren 11 bijeenkomsten: 
September placemat met natuurplaatjes maken  de Bimd 
Oktober paddenstoelen    Grotels bos 



November  herfstbladeren    de Bimd 
December vogels in de winter     de Bimd 
Januari braakballen uitpluizen    de Bimd 
Februari winterwandeling    de Ruweeuwsels 
Maart Skeletten met Theo de Jong    de Bimd 
April Honingbijen met Joyce   de Bimd 
Mei   bezoek vlindertuin    Gemert  
Juni slootje prutten    Snelle Loop 
Juli  postenspel rond de Bimd   de Bimd  
 
Van deze groep zijn een achttal op het eind van het schooljaar overgestapt naar de donderdagavond en gaan 
er tien nog een tweede jaar doen op woensdagmiddag. 
In het nieuwe schooljaar hadden we 18 kinderen. 
 
Van de begeleiding heeft Antoinette van Bree afscheid genomen, haar plaats is ingenomen door Chris 
Janssen.  
Over belangstelling voor het jeugd-IVN is nog steeds niets te klagen. Nog steeds is er een wachtlijst, ook dit 
jaar is het weer gelukt alle kinderen, die daarop staan, te plaatsen. 
 
Wilma Martens 
Antoinette van Bree  
Bernadette Vervoort 
Henk van Lierop 
Cees Dietvorst 
Chris Janssen 
 

13.2 JEUGD-IVN donderdagavond groep 
 

 Samenstelling van de jeugdgroep. 
In onze groep zitten kinderen uit groep 6, 7,  en 8.  
Met ingang van september 2024 zijn we gestart met 21 kinderen. Er staan nog kinderen op de wachtlijst. 
Het is ons niet gelukt om activiteiten te vinden voor de kinderen die ons voorgaande jaren hebben moeten 
verlaten en nu op het VO zitten. Onze prioriteit ligt bij de basisschooljeugd.  
We houden berichtgeving over activiteiten van de omringende IVN-verenigingen in de gaten. Wat kan de club 
voor deze doelgroep betekenen? 
 
 
  



13.2.1 Programma voor de kinderen 2024 

 
De samenwerking met andere werkgroepen verloopt fijn.  
De waterwerkgroep en de fotowerkgroep verzorgen jaarlijks een activiteit voor onze jeugd. 
Nieuw dit jaar was de bijdrage van de vleermuiswerkgroep; zeker voor herhaling vatbaar! 
 

13.2.2 Evenementen, bijeenkomsten 
- Kikkerconcert, geen kraampje dit jaar. Te weinig leiding beschikbaar om het kraampje te bemannen. 

Bovendien hoeven we geen reclame te maken voor onze jeugdIVN activiteiten. De groep voor komend 

jaar is vol en we hebben een wachtlijst. 

- Overleg met leiding IVN woensdagmiddaggroep. 

o.a. gesproken over materialen (wat moet vernieuwd/aangevuld worden), financiën, beleid nieuwe 
leden. Fijn, dat we elkaar vaker ontmoeten en gegevens uitwisselen. 

- Regioverleg in Geldrop. Gesproken over opzet en activiteiten, ledenbestand, communicatie.  

Volgend jaar 11 september 2025 vindt de bijeenkomst plaats in de Bimd. Aanvang 20.15 uur.  

- Coördinatorenoverleg.  

Positief. Fijn om andere werkgroep leden te zien en van elkaar te horen.  

- incidenteel: ondersteuning tijdens boomfeestdagen en markt 

 



13.2.3 Leiding 
Marrit de Jong,  Maria Krijnen, Thijs Oppers, Carla Leenders en Diny Leijte vormen de leiding. 
Zeer welkome uitbreiding vanaf mei met Jochem van Wetten. 

 

14 Werkgroep Natuurbeleidsgroep 
(Coördinator: Han Koning) 
 
 Werkgroep Natuurbeleidsgroep 
(Coördinator: Han Koning) 
 
De Natuurbeleidsgroep is in 2020 gestart met als taak om de visie en de doelstelling van het IVN in 
het oog te houden. 
 
Samenstelling 
De Natuurbeleidsgroep bestaat uit: Han Konings (voorzitter), Ben van Noordwijk en Klaas Althuizen 
namens het bestuur en daarnaast Giel Jacobs, Jetske van den Berg en Monique Smit, die sinds juli 
2024 de rol van secretaris van Antoinette van Wetten waarneemt. Marjolein Linssen heeft een 
initiërende en actieve rol gespeeld in de gesprekken met de werkgroepen, waarvoor wij haar als 
Natuurbeleidsgroep zeer erkentelijk zijn.  
 
Taak Natuurbeleidsgroep 
In februari 2024 is vastgesteld wat de taak is van de Natuurbeleidsgroep, namelijk de visie en de 
doelstelling van IVN-Laarbeek in het oog te houden. Om dit te kunnen waarmaken is direct contact 
met de werkgroepen wenselijk en noodzakelijk, zodat het gesprek hierover met elkaar kan worden 
gevoerd. In de gesprekken kunnen dan onderwerpen aan de orde worden gesteld die we vanuit de 
visie belangrijk vinden.  
 
Contact met de werkgroepen 
De gesprekken met vertegenwoordigers van de 19 werkgroepen hebben inmiddels plaatsgevonden 
en bleken zeer waardevol en gevarieerd. Coördinatoren en afgevaardigden van alle werkgroepen 
kwamen graag praten en vonden het fijn om gehoord worden. We hoorden bevlogenheid, trots en 
enthousiasme, maar ook dilemma's en zaken waar ze op dit moment tegenaan lopen,  
 
Thema's 
De thema's die bij elke werkgroep aan bod kwamen waren: de ontstaansgeschiedenis, de 
organisatie, de rol van de coördinator, hindernissen en voortbestaan. Met name dit laatste thema 
was een belangrijk bespreekpunt. Uit het onderzoek naar de (actieve) vrijwilligers binnen het IVN 
door Marjolein Linssen kwam naar voren dat de gemiddelde leeftijd onder de groep vrijwilligers 
inmiddels (vrij) hoog is en dat verjonging noodzakelijk is om voortbestaan van de werkgroepen te 
garanderen. Marjolein is bij vrijwel alle gesprekken aanwezig geweest. 



 
Aanpak noodzakelijke verjonging 
Veel werkgroepen bleken nog niet zo 'bezig' met dit vraagstuk. Zolang alles lekker loopt en de 
werkgroepleden betrokken en actief zijn, is de blik meer op het hier en nu gericht dan op de 
toekomst. Tijdens de gesprekken werd dit besef wel aangewakkerd. Al brainstormend met de 
Natuurbeleidswerkgroep kwam in elk geval een aantal concrete ideeën naar voren: 
 

• Leden werven d.m.v. ad hoc activiteiten zoals een natuurwerkdag. 

• Cursussen organiseren. 

• Activiteiten organiseren voor jongeren die jeugd-IVN ontgroeid zijn. Daar is nu niets voor: 
hoe zorg je ervoor dat de oudere jeugd betrokken blijft?  

o Traject ontwerpen om ze (in kleine groepjes) mee te laten lopen met verschillende 
werkgroepen. Iemand zoeken die dat groepje onder z’n hoede neemt, liefst een 
jonger iemand die affiniteit heeft met deze doelgroep. 

o Jeugdredactie erbij betrekken; 

• Nieuwe mensen welkom heten, zorgen dat ze zich thuis voelen, dat ze gewenst zijn en 
gezien worden bij een eerste bezoek aan een werkgroep. Opvolging: vragen hoe ze het 
ervaren hebben. Belangrijk dat nieuwe leden kansen zien.  



• Het zou wenselijk zijn als er één overzicht zou zijn van wat elke werkgroep precies doet. Op 
de website staat dit ook, maar dan moet je elke werkgroep afzonderlijk aanklikken.  

• Enquête houden onder IVN-leden en in een later stadium eventueel Laarbeekbreed onder 
alle inwoners (via de MooiLaarbeekKrant). Er is in 2004 een enquête gehouden onder de 
IVN’ers van toen (door Bert Lemmens). Het zou interessant zijn om uitkomsten te 
vergelijken. 

 
 
Rol van de coördinator 
Een ander thema dat in de gesprekken ter sprake kwam was de rol van de coördinator. Er kwam 
een heel wisselend beeld naar voren. Sommige werkgroepen functioneren bijna als een zelfsturend 
team, maar er is ook een aantal van de coördinatoren dat de taak als zwaar ervaart en een te grote 
last op de schouders voelt. Tijdens de evaluatie van de gesprekken met de werkgroepen is de 
Natuurbeleidsgroep tot de volgende aanbevelingen gekomen: 
 

• Iedereen binnen werkgroep medeverantwoordelijk maken en de verantwoordelijkheden 
spreiden. Hoe pak je dat aan? 

o Gesprek openen binnen de werkgroep om probleem op tafel te leggen:  

• Intervisiesessies met coördinatoren (max 4x per jaar):  
o Wat is onze visie, structuur?  
o Wat is onze taak als coördinator? 
o Uitwisseling met elkaar; wat kunnen we voor elkaar betekenen.  
o Bij meeste werkgroepen veel ervaring, kennis en kunde. Hoe dat zo te houden?  

 
Plannen voor komend jaar 
Samenvattend ziet de Natuurbeleidsgroep de volgende focuspunten om komend jaar mee aan de 
slag te gaan: 

- Beleid nieuwe leden: ze zo te motiveren dat ze zich actief inzetten, betrokken raken en zich 
blijven binden; 

- Aan boord houden van de oudere jeugd door activiteiten te organiseren; 
- Ondersteunen van coördinatoren: ervoor te zorgen dat alle werkgroepleden samen die kar 

trekken; 
- Het houden van een enquête onder de leden van IVN-Laarbeek 

 

15 Werkgroep Planten Inventarisatie 
(Coordinator: Mark Smits) 
 

15.1 Algemeen: 
In de wintermaanden hebben we praatjes gehad van de cursisten van de gidsencursus over hun eigen 
onderwerp (o.a. korstmossen). Vanaf de lente zijn we weer naar buiten gegaan om de zandpaden die dit jaar 
op het programma stonden te inventariseren. Deze zijn uiteindelijk in de zomervakantie afgemaakt. 
Na de zomervakantie hebben we weer plannen gemaakt. Het idee is dat we ook de herfst en winter meer 
naar buiten gaan, afwisselend met een avond in de Bimd waarin we plantenportretten maken (bladzijde met 
puntsgewijs interessante weetjes over een plantensoorten die ook door de niet planten-mensen gebruikt kan 
worden, bijv. voor de jeugd- of gidsenwerkgroep. We zijn paddenstoelen wezen kijken, en hebben een 
wandeling naar verschillende naaldbomen gekeken. 
 



15.2 Bermen inventariseren:  
Ook dit jaar zijn we voortvarend begonnen met de berminventarisaties Het is weer gelukt om de geplande 
bermen te inventariseren. Dit najaar zijn de gegevens weer doorgegeven aan Ecologica. De data kan weer 
ingezien worden op deze website: https://lycopoda.shinyapps.io/BermenInLaarbeek/.  
 

15.3 Zandpaden inventariseren: 
Ook dit jaar zijn er weer verschillende zandpaden geïnventariseerd. Mede door dit werk komen de zandpaden 
beter in de picture, wat hopelijk leidt tot behoud van deze oude cultuurelementen. Ook komend jaar gaan we 
weer aan de slag met een aantal zandpaden 
 

15.4 Zonneweide Blauwe Poort 
Afgelopen zou er eindelijk toestemming geregeld zijn voor toegang, en hadden we weer een 
studentenproject van HAS green academy gepland. Helaas ging het nu ook mis (nog misser dan het jaar 
ervoor), en kregen we geen gehoor bij degenen die over de toegang gaan. Deze studenten hebben 
uiteindelijk bodemfauna in een aantal bermen geïnventariseerd. 
Voor komend jaar zou nu eindelijk de toekomst geregeld zijn, en gaan we vooralsnog eerst als IVN daar aan 
de slag. 
 

15.5 Plannen voor 2025 
Inventariseren van bermen, zandpaden en de zonneweides. Wordt dus weer een druk jaar. Daarnaast gaan 
we door met de plantenportretten. 
Met de waterwerkgroep hebben we afgesproken om een keer mee te gaan op excursie om naar 
waterplanten te kijken. 
 

16 Foto werkgroep 
(coördinatie: Paul Colen) 
Door Nicole Verhoeven bestuur Kieknou. 
Datum van oprichting 29 maart 2010 
Aantal leden maximaal 20. 
 
Doelstellingen van de fotowerkgroep 
Door de natuur om ons heen in beeld te brengen willen we een bijdrage leveren aan de bewustwording van 
deze natuur voor mensen uit de lokale gemeenschap. Daarnaast willen wij de gemeente en andere 
organisaties die het beleid bepalen betreffende natuurbeheer, door middel van onze fotografie positief 
beïnvloeden. 
Fotomateriaal is beschikbaar voor al onze IVN-werkgroepen. Daarnaast kunnen en willen we graag een 
bijdrage leveren aan projecten binnen en buiten het IVN. 
Onze werkgroep bestaat uit 20 leden, dit is het maximale aantal, er is geen wachtlijst. 
 
Bestuur 
Nicole van Daal……………..secretaris/archiefbeheerder 
Frans van den Heuvel………….voorzitter en penningmeester 
Michel Verhoeven……………….PR  
Marieke Bouwman……… nieuw bestuurslid 
Gery Marinussen……… nieuw bestuurslid 
 
Activiteiten van 2024 
Er worden door de leden 10-minutenpresentaties gemaakt die tijdens de ledenavonden worden getoond. 
Elke 2 maanden een kort onderwerp bespreken dat de kennis over fotografie vergroot. Dit wordt voorbereid 
door 3 leden. Er valt dan een lid af, en er komt een nieuwe bij. Dit om de kennis m.n. de technische kennis te 
vergroten. 

https://lycopoda.shinyapps.io/BermenInLaarbeek/


Leveren van foto’s en artikelen voor het IVN-blad “de Bimd”. 
Elke 2 maanden een foto inleveren met een van tevoren vastgesteld onderwerp. 
De derde zondag van de maand gezamenlijk fotograferen in een natuurgebied met de bedoeling van elkaar te 
leren. 
 
Er is een eigen facebookpagina die beheerd wordt door Michel Verhoeven met doorlopend actueel nieuws 
van onze leden. 
De foto’s van de gezamenlijke zondagochtendfotografie worden getoond op de maandelijkse bijeenkomst. 
 
Overige 
Verder, foto’s gepubliceerd in dag- en weekbladen en op internetsites door verschillende leden zoals:  
Foto’s van onze leden in de Mooi Laarbeek Krant. 
Veel leden zijn actief op instagram. 
 
Er is momenteel geen wachtlijst voor Kieknou, het aantal van maximaal 20 leden blijft gehandhaafd. 
Momenteel is het aantal 14 en 1 potentieel lid. 
Er wordt jaarlijks €25,00 extra contributie betaald door de leden om activiteiten en apparatuur te kunnen 
bekostigen. 
 
Nieuwe leden: 
Yvonne Kersten 
Frank Winkster  
Monique van de Riet 
 
Leden die het lidmaatschap hebben beëindigd: 
Ben van Noordwijk 
Stefan Vogels 
Paul Colen 
Bert Lemmens 
 
Maandelijkse bijeenkomsten 
Iedere laatste maandag van de maand is er een ledenbijeenkomst. 
De avond wordt hoofdzakelijk door eigen leden ingevuld.  
Hierbij worden de lopende zaken besproken, trainingen/workshops gegeven. 
Verder worden er 2 maandelijks ingezonden opdracht foto’s van de leden op een positieve manier 
beoordeeld en besproken zodat iedereen er wat van kan leren. 
Elke derde zondag van de maand is er een foto-ochtend met het doel van elkaar te leren en nieuwe 
natuurgebieden te ontdekken. Hiervan wordt een overzicht gemaakt, en worden de foto’s van die ochtend 
bekeken en van commentaar voorzien. Verder worden er 3 oude foto’s van een van de langer zittende leden 
uit het archief gehaald en opnieuw getoond. 
Er is een activiteit op de ledenavond, de rubriek ”foto’s met een verhaal”  Er worden foto’s getoond waar de 
andere leden iets van kunnen leren op gebied van fototechniek, een leerzaam verhaal over de natuur, of een 
aparte gebeurtenis die je wilt delen. 
 
Plan van activiteiten 
Deelnemen aan kikkerconcert met expositie.  
Aansluitend twee weken exposite voor schooljeugd, dit eventueel uitbreiden met uitnodiging voor andere 
geïnteresseerden. 
Het leveren van foto’s en artikelen voor het blad “de Bimd”. 
Dit jaar een gastspreker, op nader te bepalen datum.  
De derde zondag van de maand een gezamenlijke foto-ochtend om van elkaar te leren. Iedere maand drie 
foto’s inleveren, en elke 2 maanden de themafoto. 
Iedere 2 maanden een deel van een fotobewerkingsprogramma doornemen om zo de kennis op dit gebied te 
vergroten. 
Indien mogelijk een nieuwe leden uitnodigen. 



 
 
 

17 Bomen Werkgroep 
(coördinatie: ..) 
 

 
De bomenwerkgroep (BWG) heeft een 
aantal moeilijke jaren achter de rug.  
Na de coronacrisis, waarin alle 
activiteiten op een laag pitje waren 
komen te staan en het vertrek van Koen 
Brand als coördinator heeft het even 
geduurd voor alles weer aan het draaien 
was. Met de uitvoering van de 
basiscursus Bomen in 2023 is een en 
ander weer aardig aan het draaien 
gegaan. 
Uit deze basiscursus zijn enkele nieuwe 
leden voor de BWG voortgekomen. 
 
2024 heeft in het teken gestaan van het 

opnieuw opstarten van de monitoring en inventarisatie van het bomenbestand in Laarbeek (Groene Kaart 
Laarbeek). Door intensieve contacten met de gemeente (Rob Tielemans en Michel Brands) is een doorstart 
gemaakt en hebben we de draad weer opgepakt in alle delen van Laarbeek. De actieve leden van de BWG zijn 
in groepen verdeeld en hebben per groep een ‘blok’ toegewezen gekregen waarin de waardevolle bomen de 
komende 4 jaar op gezette tijden bekeken en gemonitord worden. 
In samenwerking met de cursuswerkgroep van IVN-Laarbeek hebben Bert Lemmens en Henk Heesakkers een 
bomencursus voor gevorderden/bomenschouwcursus opgezet en uitgevoerd die met ondersteuning van 
enkele seniorleden van de BWG in de praktijk is verwezenlijkt in de maanden maart, april en mei. Ook Michel 
Brands van de gemeente Laarbeek heeft een avond verzorgd m.b.t. monitoring en de samenwerking tussen 
IVN en gemeente. 
Naast inwoners van Laarbeek is de cursus ook gevolgd door enkele leden van IVN Helmond en IVN Gemert-
Bakel.  
Enkele cursisten van deze bomenschouwcursus zijn inmiddels volwaardig lid van de Bomenwerkgroep. Enkele 
seniorleden van de BWG hebben de taak op zich genomen deze leden te begeleiden en het 
monitoringsproces op die manier te ondersteunen. 
Het cursusmateriaal ( takken met afwijkingen/vergroeiingen, boomschijven enz.) is door de BWG 
geconserveerd, genummerd en beschreven en kan in de toekomst voor educatieve doeleinden worden 
gebruikt 
De BWG heeft op dit moment geen coördinator. Het voorzitterschap van de bijeenkomsten wordt ingevuld 
door Gerrit Post en Joost Martens verzorgt de verslagen van de bijeenkomsten en houdt de in- en uitgaande 
e-mail op het mailaccount van de BWG bij. Gerrit Post verzorgt de invulling van de inventarisatieformulieren 
van het bomenbestand voor de Groene Kaart en enkele andere leden onderhouden de contacten met de 
gemeente. 
Leden dragen zelf onderwerpen aan voor de bijeenkomsten. 
We proberen het BWG-team op die manier zelfsturend te laten zijn en tijdens iedere bijeenkomst wordt 
aandacht besteed aan het functioneren van de BWG als werkgroep. 
Ieder lid heeft binnen zijn of haar mogelijkheden een taak/functie op zich genomen en draagt op die manier 
bij aan het goed functioneren van de BWG. 
 
Januari 2025  Joost Martens 
 
 



18 Vleermuis Werkgroep 
(coördinatie: Ben van Noordwijk) 
 
Aantal leden 7 
 

Het jaar 2024 stond in het teken van rust en reflectie, met enkele mooie activiteiten en voorbereidingen voor 
het nieuwe jaar. Hier volgt een overzicht van de belangrijkste gebeurtenissen: 

Nacht van de Vleermuis 
Dit jaar organiseerden we met een enthousiaste groep mensen de Nacht van de Vleermuis. Het evenement 
bood deelnemers een unieke kans om meer te leren over vleermuizen en hun gedrag tijdens de nacht. De 
avond werd goed bezocht en werd als zeer geslaagd ervaren. 

Bijeenkomsten 
Naast de reguliere wandelingen vonden er dit jaar enkele kleinere bijeenkomsten plaats, waarin leden de 
gelegenheid hadden om ideeën en ervaringen te delen. 

Voorbereidingen voor NLdoet 2025 
Met het oog op NLdoet 2025 zijn de eerste voorbereidingen getroffen voor de bouw van een vleermuiskast. 
Deze activiteit zal een mooie gelegenheid bieden om meer bewustwording te creëren over het belang van 
vleermuizen en hun leefomgeving. 

Jeugd-IVN bijeenkomst: Vleermuizen 
Voor de jongere leden organiseerde Tonny een speciale bijeenkomst over vleermuizen. De kinderen waren 
enthousiast en nieuwsgierig, en de activiteit droeg bij aan hun kennis en liefde voor de natuur. 

 
Terugblik 

Hoewel het een relatief rustig jaar was, hebben we met deze activiteiten bijgedragen aan ons doel om 
natuurbeleving en -bescherming te bevorderen. We kijken uit naar 2025, waarin nieuwe projecten zoals de 

vleermuiskast tijdens NLdoet ons programma zullen verrijken. 

 

19 Cursus Werkgroep 
(coördinatie) 

De werkgroep bestond begin 2024 uit 2 leden: Annette Brand en Giel Jacobs. 

Na de verhuizing van Annette was er dus nog maar één lid over en daardoor was het een jaar met minder 
activiteiten dan andere jaren. 

Inmiddels heeft Monique Smit zich aangesloten bij de werkgroep en worden er initiatieven genomen voor 
nieuwe cursussen. 

We hebben in 2024 slechts één cursus gegeven: Bomencursus deel 2 aansluitend op de beginnerscursus van 
2023. De cursus is zeer geslaagd. Ongeveer 20 deelnemers die erg enthousiast waren. Enkelen hebben zich 
aangemeld als nieuw lid van de bomenwerkgroep. 



We zijn voornemens om voorjaar 2025 nog een vervolgcursus: ‘Buurten met bomen ‘ te organiseren in 
samenwerking met de Gemeente Laarbeek. 

Daarnaast hebben we het initiatief genomen voor een regionaal cursuswerkgroep overleg. Met 
afvaardigingen van de cursuswerkgroepen van de afdelingen Asten/Someren, Geldrop, Heeze/Leende, 
Helmond, Mierlo en  Nuenen hebben we twee maal per jaar overleg en brengen we elkaar op de hoogte van 
de activiteiten en willen we ook cursusmateriaal en eventueel docenten uitwisselen en elkaars leden de 
mogelijkheid bieden bij elkaar cursussen te volgen. 

Er is een nieuw opleidingsteam gevormd voor een NGO opleiding met dezelfde 7 afdelingen. De nieuwe 
opleiding gaat januari 2026 van start. Beide leden van onze cursuswerkgroep hebben zitting in het nieuwe 
opleidingsteam. 

 
 

20 Scholen Werkgroep 
(coördinatie: Geri Marinussen)  
Eind 2023 hebben Giel en Geri een gesprek gehad met het bestuur met de vraag of we een scholenwerkgroep 
mochten starten. We kregen meteen groen licht en zijn begonnen met het werven van leden voor deze 
werkgroep. Voor januari was de werkgroep compleet. 
 
Van januari t/m december zijn er 15 overlegbijeenkomsten geweest.  
 
In januari hebben we met verschillende IVN-leden uit omliggende regio’s gesproken hoe het bij hen geregeld 
was en zijn we gestart met het maken van een programma. Het doel was om voor de zomervakantie een 
jaarprogramma klaar te hebben voor alle basisscholen in Laarbeek en in het nieuwe schooljaar van start te 
gaan. Eind april/begin mei hebben we alle scholen persoonlijk bezocht om het programma van schooljaar 
2024-2025 aan te bieden. Alle scholen hebben enthousiast gereageerd. 
 
Het jaarprogramma staat op de IVN-website. 
 
Naast deze acties zijn we al een aantal keren benaderd door scholen om een workshop te verzorgen op De 
Bimd. Hieronder staan de data, scholen en thema’s hiervan. 
 

• 29 mei hebben we groep 3 en 4 van Breinplein ontvangen. Thema: onderzoekers. 

• 3 t/m 10 juni hebben we 4 scholen 5/6 ontvangen. Thema: kikkerconcert. 

• 25 juni hebben we 30 kinderen van BSO Koetje Boe ontvangen. Thema: slootjesdagen. 

• 24 september hebben we groep 3 en 4 van De Driehoek ontvangen.  Thema: bijen. 

• 29 oktober t/m 12 november waren de boomfeestdagen, maar die zijn dit jaar nog door Wilma 
Martens en Antoinette van Bree georganiseerd. Dit staat voor ons volgend jaar op het programma. 

 
We hebben het afgelopen jaar met verschillende werkgroepen samengewerkt: 
met het bestuur voor alle praktische zaken rond een werkgroep, met Kieknou voor de activiteiten na het 
kikkerconcert, met Imker Bert voor het bijenproject en met Wilma en Antoinette van de boomfeestdagen.  
Op het moment zijn we in contact met Piet Gruijters  van de volgelwerkgroep voor ons komende project in 
januari 2025. We hopen dat het samenwerken met andere werkgroepen ook 
 
 
 
 

21 Evenementenwerkgroep 
 (Coördinatie: Marianne de Jong) 
 



Jaarverslag Evenementen werkgroep 
 
*  NL-Doet 15-16 maart. 
     Klus 1: Ooievaarsnest verplaatsen. 
     Klus 2: Multi-functionele bankjes maken voor o.a. bij de Vertelboom 
     Klus 3: Schuurtje maken voor opslag wilgentenen. 
     Er is superhard gewerkt en heel veel werk verzet, o.a. door mensen van ASML. 
 
* Landelijke Opschoondag  23 maart. 
    Organisatie is in handen van Laarbeek Schoon. Wij stellen de ruimte beschikbaar als       
    startplek en zorgen voor de lunch die betaald wordt door Laarbeek Schoon. 
     ±35 deelnemers. 
 
* Planten(ruil)beurs 4 mei. 
    Deze beurs is i.s.m. Volkstuin de Koppel georganiseerd. Een gezellige, kleinschalige   
    activiteit die voor herhaling vatbaar is en dan hopelijk wat kan groeien. 
      
* Kikkerconcert 2 juni. 
    Het was weer een echt feestje met gezellige muziek van Onze Martinus en Gipsy  
    Mood, leuke activiteiten voor de kinderen en een gezellig marktje. Het was ook weer 
    een erg druk bezocht evenement. 
   Ondanks dat hebben we financieel maar net quitte gespeeld. We hebben moeten  
    investeren in kunststof glazen en missen de bijdrage van Juni-watermaand. 
    
* Ledendag 11 augustus. 
   We zijn naar Heeswijk- Dinther geweest met 33 mensen.  
   Gezellige dag die begon met koffie en gebak bij het Gemeenschapshuis en  
    informatie over allerlei activiteiten die daar plaats vinden. 
    Daarna een wandeling door de IVN tuin aldaar en een goed verzorgde lunch. 
    Daarna te voet of met de fiets op weg naar de abdij van Berne waar een IVN tuin  
    bekeken kon worden en als afsluiter nog een drankje op het terras van de Abdij. 
     
* Nacht van de Vleermuis 31 augustus. 
    Begonnen bij de Bimd met informatie over de vleermuis en een tentoonstelling. 
    Daarna met enkele bat-detectors (leuk voor de kinderen) op pad in de omgeving van  
     De Bimd om vleermuizen te  spotten. 
     ± 40 deelnemers 
 
* Gemeentedag 29 september. 
    We zijn met 33 mensen vetrokken naar Wageningen waar we het Belmonte 
     Arboretum hebben bezocht na een start met koffie en gebak. 
     Leuke rondleiding door de tuin door een plaatselijke gids. Daarna een goed verzorgde  
    lunch in het Fletcherhotel. 
     s’ Middags  hebben we de Blaauwe Kamer bezocht. Ook hier weer een enthousiaste  
     gids die ons een mooi gebied heeft laten zien. 
 
 
* Fête de la Nature. 
    Dit jaar hebben dit feest van de natuur overgeslagen omdat er al in een korte tijd 
    enkele ledenactiviteiten  hebben plaats gevonden. 
 
* Boomfeestdagen 29 oktober-14 november. 
   Een leuk en leerzaam project voor de kinderen en voor de begeleiding. 
   Er hebben 7 groepen meegedaan met in totaal ongeveer 150 kinderen. 
   Met 17 vrijwilligers is voor iedere groep een compleet ochtendprogramma gedraaid in        
   het kader van de boom. 



 
* Natuurwerkdagen 1-2 november. 
    In de tuin is flink gewerkt door een aantal vrijwilligers. 
    Op vrijdag 1 nov. is de houtsingel tussen de vijver en het blotevoeten pad 
    terug gezet door 17 vrijwilligers.     
    Op zaterdag 2 nov. is de elzensingel langs het wandelpad in het Gildeweiland 
    gesnoeid door 11 personen. 
 
* Nacht van de Nacht 2 november. 
   Dit jaar waren maar liefst 34 deelnemers die in het donker een wandeling hebben  
   gemaakt  in de omgeving van kasteel Croy. Dit onder de bezielende leiding van Ria  
   Nooijen die veel kan vertellen over dit gebied. 
 
 
 
 
 

22 Terugblik Wensen 2024 
 

• Betere grip op uitgave patroon 
• 4 ogen principe, geen geld uitgeven zonder overleg – boven x bedrag 
• Elke werkgroep begroten, boven overleg met bestuur 
• Per kwartaal kascontrole 

Een gedeelte is hiervan uitgevoerd. De meeste werkgroepen hebben een begroting of overzicht 
van kosten opgestuurd samen met het jaarverslag. In 2025 gaan we evalueren wat we hieraan 
kunnen/willen verbeteren. Hopelijk samen met de nieuwe penningmeester 
• Vervolg bomencursus 
Deze heeft begin 2024 plaatsgevonden met succes. 
• Cursus werkgroep uitbreiding 
Monique Smit heeft zich bij de werkgroep aangesloten 
• Coördinatie Bomen werkgroep 
Er is nog geen definitieve coördinator opgestaan. Dit rouleert nu tussen de leden 
• Uitbreiding bestuur 
Inge van Vonderen is begonnen als stagiaire in 2024, en wil in 2025 als bestuurslid toetreden tot 
het bestuur als dit is goedgekeurd in de jaarvergadering. 
• Oplossing/duidelijkheid natuurbeheer m.b.t. maaier en stila regelingen 
Stila regelingen met het Gilde is opgehelderd. Bij het Gilde was geen goede overdracht van 
penningmeesterschap geweest op dit vlak. Na alle papieren te hebben overlegd, was alles 
duidelijk. Mbt gemeente gronden Stila is ook alles geregeld, nadat alle papieren opgestuurd 
waren. 
• Opstal duidelijk samen met gemeente 
Helaas nog niet helemaal rond. Eind 2024 moest de overeenkomst nog door de raad worden 
goedgekeurd. Hierna moet het nog langs de notaris. Naar verwachting is dit in Q1 2025 
afgerond. 

 
 

23 Wensen 2025 
 

• Evaluatie begroting werkgroepen / verbeteringen 

• Penningmeester IVN 

• Op zoek naar secretaris IVN 

• Op zoek naar bestuurslid met veel interne IVN contacten 

• Opstal afgerond met gemeente 
• Coördinatie Bomen werkgroep 



• Coördinatie Vogel werkgroep 
• Updated statuten mbt WBTR 

 

24 Vooruitblik 2025 
 Lezingen  
 Wandelingen. 
 Kikkerconcert 
 NL-Doet 
 Natuurwerkdag 
 Nacht voor de Nacht 
 En nog veel meer 

 
 
 
 

AAN ALLE VRIJWILLIGERS 
 
 
 



25 Financieel Overzicht + begroting 2024 
 

 

 

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  



 

 

 

 

Bezoekadres 

Beekseweg 3 

5735 CB Aarle-Rixtel 

secretaris@ivnlaarbeek.nl 

www.ivnlaarbeek.nl 

 

Postadres 

Trentstraat 23 

5741 ST Beek en Donk 

 

Bank NL77 RABO 0128916907 

RSIN 805489319 

KVK 40237714 


